

RESEARCH OF BACTERIOSTATIC AND BACTERICIDAL PROPERTIES OF THE SLAG FORMED DURING FERROVANADIUM PRODUCTION**Moiseeva O.G.¹, Pugin K.G.¹, Vaisman Y.I.¹, Zomarev A.M.²**

1 Perm national research polytechnic university, Perm, Russian Federation (614990, Perm, Komsomolsky Av., 29), e-mail: 123zzz@rambler.ru

2 Federal service for supervision of consumer rights protection and human welfare in the Perm region, western territorial division, Perm, Russian Federation (614032, Perm, Sysolskaya St., 4)

In this paper the sanitary-epidemiological risk of municipal solid waste landfill and the importance of waste stowage by layers with the inert material are described. There were made a research proving the usage of the special material MP-1 as one of the layers on municipal solid waste polygon. This material is made from slug formed during ferrovanadium production. It is shown by the experiment that this material (MP-1) can be used as one of the layers on municipal solid waste landfill. It is also proved that this slug has a bactericidal properties to Escherichia coli. So, this material can be used as a material for intermediate suction compacted layer of solid waste. This research let us to expand the range of ferrous metallurgy solid waste application and reduce the negative influence of industrial waste on the environment.

МЕТОДИКА ВЫЯВЛЕНИЯ СЕМАНТИЧЕСКИХ ДИФФЕРЕНЦИАЛОВ ДЛЯ АВТОМАТИЗАЦИИ ОЦЕНКИ ПСИХОСЕМАНТИЧЕСКОГО ПРОФИЛЯ ПОЛЬЗОВАТЕЛЯ СОЦИАЛЬНОЙ СЕТИ**Монахов Ю.М., Семенова И.И., Медведникова М.А., Костина Н.В.**

ФГБОУ ВПО «Владимирский государственный университет имени А. Г. и Н. Г. Столетовых», Владимир, Россия (600000, г. Владимир, ул. Горького 87, 1 корпус), e-mail: osobaii@gmail.com

Для исследования поведения пользователя в социальной сети и настройки под психосемантический профиль пользователя социально значимых сообщений была поставлена задача – создать автоматизированную систему оценки профиля. В качестве основополагающей выдвинута гипотеза о возможности определения в автоматизированном режиме без привлечения эксперта психосемантического профиля пользователя на основе анализа его сообщений и комментариев на стене в социальной сети. В данной работе представлена методика выявления семантических дифференциалов на основе работ Артемьевой, Петренко и описан эксперимент, результаты которого дали необходимые знания в виде построенной онтологии с «эмоциональными шкалами», содержащими психосемантические дифференциалы, для дальнейшей оценки профиля. На базе созданной онтологии и индекса PMI-IR создана программная система, работа с которой подтверждает выдвинутую гипотезу.

METHODOLOGY OF SEMANTIC DIFFERENTIAL IDENTIFICATION FOR ASSESSMENT AUTOMATION OF PSYCHOSEMANTIC PROFILE OF SOCIAL NETWORK USERS**Monakhov Y.M., Semenova I.I., Medvednikova M.A., Kostina N.V.**

Vladimir State University named after A. and N. Stoletovs, Vladimir, Russia (600000, Russia, Vladimir, 87 Gorky street), e-mail: osobaii@gmail.com

For the study of user behavior in a social network and configure a user profile psychosemantic socially relevant messages was a task – to create an automated system for evaluating profile. Was defined hypothesis - “The possibility of determining psychosemantic user profile in an automated mode. Performs work on the basis of his analysis of posts and comments on the wall of a social network.” This paper presents a method for identifying semantic differentials on the basis of the works Artemievoy, Petrenko and describes an experiment, the results of which were given the necessary knowledge in the form of ontology built for further evaluation profile. Based on established ontologies and PMI-IR index created the software system, the work which confirms the hypothesis put forward.

ЭКСПОНЕНЦИАЛЬНАЯ ЗАВИСИМОСТЬ ДЛЯ БЕТОНА В РАСЧЁТАХ ПРОЧНОСТИ ВНЕЦЕНТРЕННО НАГРУЖЕННЫХ ЖЕЛЕЗОБЕТОННЫХ КОЛОНН**Мордовский С.С.**

Открытый институт (филиал) ФГБОУ ВПО «Самарский государственный архитектурно-строительный университет» в г. Похвистнево, Похвистнево, Россия (446453, Самарская область, Похвистнево, ул. Кооперативная, 148»А»), e-mail: Qaer1@yandex.ru

Нелинейную работу бетона предлагают учитывать различными аналитическими зависимостями. Мы рассмотрим некоторые из них. Вопрос о применении диаграмм деформирования осевого сжатия в расчётах конструкций, находящихся в сложнапряжённом состоянии, волнует учёных и по настоящее время. В данной статье проанализированы расчёты 55 экспериментальных образцов в виде железобетонных колонн. При применении в вычислениях трёх различных диаграмм деформирования бетона, значения прочности оказались примерно одинаковы. Прочность, определённая, согласно разработанному алгоритму, с учётом нелинейного деформирования бетона по экспоненциальной зависимости, показала,

несколько лучшую сходимость с экспериментальными данными по сравнению с результатами, полученными с применением трёх- и двухлинейной диаграммы деформирования. Анализируя результаты собственных и сторонних экспериментов по всем 55 образцам, приходим к выводу о возможности применения диаграмм осевого сжатия бетона для расчётов элементов, находящихся в сложнапряжённом состоянии без проведения их трансформирования.

THE EXPONENTIAL DEPENDENCE OF CONCRETE IN CALCULATIONS ON STRENGTH ECCENTRICALLY OF LOADED REINFORCED CONCRETE COLUMNS

Mordovskiy S.S.

Open Institute (SSUACE Branch) Samara State University of Architecture and Civil Engineering in Pokhvistnevo, Pokhvistnevo, Russia (446453, Samara Region, Pokhvistnevo, str. Kooperativnaya, 148"А»),
e-mail: Qaer1@yandex.ru

Nonlinear functioning of concrete offer to take into account a variety of analytical dependencies. We consider some of them. Question of the application of axial compression stress-strain diagram in the calculation designs that are in the complex stress state, and researchers are concerned at the moment. In this article analyzes calculations 55 experimental samples in the form of reinforced concrete columns. When used in the calculation of three different stress-strain diagram for concrete values of strength were about the are the same. Strength, determined in accordance with the developed algorithm taking into account the non-linear deformation of concrete on the exponential dependence, showed a somewhat better convergence with the experimental data as compared with the results obtained with the use of three-and bi-linear stress-strain diagram. Analyzing the results of its own and third-party experiments in all 55 samples, we conclude on the possible use of diagrams of axial compression of concrete for calculations elements that are in the complex stress state without their transformation.

ПЕРСПЕКТИВНЫЕ НАПРАВЛЕНИЯ И СПОСОБЫ ПЕРЕРАБОТКИ СЕРНИСТЫХ ГОРЮЧИХ СЛАНЦЕВ ПОВОЛЖЬЯ

Морев А.А.

ФГБОУ ВПО «Саратовский государственный технический университет имени Ю.А. Гагарина»,
Саратов, Россия (410054, г. Саратов, ул. Политехническая, 77), e-mail: aamorev@gmail.com

Выполнен обзор исследований, производившихся в последнее время по использованию местного органоминерального сырья – сернистых горючих сланцев Волго-Печёрской сланцевой провинции. Приведены основные характеристики месторождений сернистых горючих сланцев. Рассмотрены вопросы начала освоения запасов Волжского сланцевого бассейна и показана возможность добычи сланцев Коцебинского месторождения карьерным методом. Рассмотрены основные проблемы, препятствующие использованию сланцев в экономике региона. Выполнен анализ современных технологий переработки сернистых сланцев, показана целесообразность термокаталитической переработки сланцев с использованием аппаратов псевдооживленного слоя. Рассмотрена схема реакторного блока полукоксования горючих сланцев в псевдооживленном слое. Проведен анализ полезных продуктов, образующихся при полукоксовании сланцев Поволжья, и указаны направления их дальнейшего использования. Показана целесообразность получения из сланцев ценных сераорганических соединений тиофенового ряда.

FUTURE DIRECTIONS AND METHODS FOR PROCESSING OF SULFUR OIL SHALE OF VOLGA

Morev A.A.

Yuri Gagarin State Technical University of Saratov, Saratov, Russia (410054, Saratov, Politechnicheskaya street, 77),
e-mail: aamorev@gmail.com

A review of studies that have been made in recent years by the use of local organic mineral products - sulfur oil shale of Volga-Pechora province. The main characteristics of the sulfur deposits of oil shale. The problems start developing shale reserves of the Volga basin and the possibility of production of shale Kotsebinskogo career field method. The main problems impeding the use of shale in the region's economy. The analysis of modern technologies for processing sulfur shale, the expediency of catalytic thermal processing of oil shale using a fluidized bed apparatus. The scheme of the reactor block carbonization of oil shale in the fluidized bed. The analysis of mineral products formed during carbonization shale of Volga, and indicate the direction of their future use. The expediency of producing shale of organosulfur thiophene series.

ЭКСПЕРИМЕНТАЛЬНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ ЭЛЕМЕНТОВ КРУГЛОГО СЕЧЕНИЯ ПРИ СОВМЕСТНОМ ДЕЙСТВИИ ПРОДОЛЬНЫХ СЖИМАЮЩИХ И ПОПЕРЕЧНЫХ СИЛ

Морозов В.И., Хегай М.О.

ФГБОУ ВПО «Санкт-Петербургский государственный архитектурно-строительный университет»,
Санкт-Петербург, Россия (190005, г. Санкт-Петербург, 2-я Красноармейская ул., д. 4)

Конструкции круглого сечения приобретают все большее применение в строительстве. В настоящей статье приводится экспериментальное исследование фиброжелезобетонных и железобетонных элементов круглого сечения при совместном действии продольных осевых, сжимающих и поперечных сил. Экспериментально подтверждена эффективность фибрового армирования, как предупреждение лавинообразного разрушения, повыше-